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9
7
7
1
2
1
1
7
8
1
0
0
2

7
5

1
0

2
9
7
7
1
2
1
1
7
8
1
0
0
2

7
5

1
0

2

TŘETÍ DO PARTY. TOUR
POJEDE TAKÉ ŠTYBAR
VE SLAVNÉM CYKLISTICKÉM ZÁVODU ODSTARTUJÍ TŘI ČEŠI STRANA 12

Svátek slaví: Radim

V Českém Švýcarsku zapálili velký milíř, doutnat bude až do neděle
Do 14. století se mohou vrátit lidé, kteří navštíví akci Dny řemesel nedaleko Jetřichovic v Národním parku České Švýcarsko. Kromě včera zapáleného
milíře pro výrobu dřevěného uhlí mohou turisté objevovat i další dávno zaniklá řemesla, jako zpracování smoly a výrobu potaše či dehtu. O posledním
prázdninovém víkendu uvidí také kovařinu či řezbářství. Velký milíř bude hořet do neděle. MAFRA

Pojištění už počítá se
zásahem koronaviru
45 procent Čechů. Skoro polovina lidí změnila plány na dovolenou. Storno. Nejasné podmínky testů
či karantény ohrožují zaplacené zájezdy. Kompenzace. Pojišťovny na to reagují. Na co máte nárok? STRANA 3
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*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

Díky aktivní pěně čistí
trouby, pečicí plechy,
grilovací mřížky, pánve
i hrnce. Účinná formule
odstraňuje mastnotu
a připečenou nečistotu.

Denkmit
čistič na trouby a grily
500 ml

4990
9,98 Kč za 100 ml

Kč

Novinky
Zoo Hodonín návštěvníky
láká na několik novinek.
Nově má gekony obrovské
(vpravo) či pralesničky pru-
hované (nahoře). Hodonín-
ská zoo patří k nejmenším
u nás. Ročně ji navštíví asi
180 tisíc lidí. 2x ZOO HODONÍN

Příští rok bymohla začít stav-
ba zbývajících tří středočes-
kých úseků karlovarské dálni-
ce D6. Nyní pokračují výkupy
pozemků a Ředitelství silnic
a dálnic se chystá na tendry,
v níž vybere stavební firmy.
Pokračuje také příprava úse-
ků v Karlovarském kraji, ho-
tové jsou například geologic-
ké průzkumy. Na konci letoš-
ního roku by mělo být v pro-
vozu přibližně 50 nových ki-
lometrů dálnice. ČTK

Kauza dotací pro
sport pokračuje
Bývalá náměstkyně minis-
terstva školství Simona
Kratochvílová včera u sou-
du vypověděla, že se
v kauze sportovních dota-
cí cítí nevinná. Ohradila
se také proti tvrzení, že se
řídila požadavky tehdejší-
ho předsedy Fotbalové
asociace ČR Miroslava Pel-
ty a šéfa České unie spor-
tu Miroslava Jansty. Obža-
loba tvrdí, že Kratochvílo-
vá v roce 2017 za úplatky

ovlivňovala rozdílení dota-
cí pro český sport. Ženě
hrozí pět až 12 let vězení.

Půda je nasycena
Srpnové deště dokázaly
dosytit půdu nakonec i na
severozápadě Čech tak, že
nikde v Česku nyní nepa-
nují dva nejhorší stupně
zemědělského sucha ze
šesti a třetí nejhorší je
pouze na půl procentu
území. Vyplývá to z mapy
projektu InterSucho. Cel-
kově je sucho pouze na
10 procentech území. ČTK

inzerce

Očkování proti
sezonní chřipce
začíná v říjnu.

Praktičtí lékaři letos evidují
zvýšený zájem pacientů o oč-
kování proti chřipce, a to
hlavně kvůli obavám ze sou-
běhu s nemocí covid-19. Ne-
jsou si ale jisti, zda budou

moct všem zájemcům vyho-
vět. Vakcíny mají objednané
často už od přelomu roku,
tedy ještě před vypuknutím
koronavirové epidemie.
Neví, kolik vakcín jim ve sku-
tečnosti dorazí či zda bude
možné u výrobců počet dá-
vek ještě navýšit. Očkovat
proti sezonní chřipce se začí-
ná v říjnu. Lidé z rizikových
skupin a senioři nad 65 let
mají očkování zdarma, ostat-

ním přispívají zdravotní po-
jišťovny. V Česku má být le-
tos k dispozici 850 tisíc dávek
vakcín proti chřipce, to je
o třetinu víc než loni. Bude
dovezena tetravakcína, tedy
vakcína obsahující antigeny
čtyř kmenů chřipky, která
má vyšší účinnost než vakcí-
na s menším počtem antige-
nů. Vakcíny mají dodavatelé
začít do Česka dovážet bě-
hem září, lékaři by je měli

mít k dispozici nejpozději
v polovině října. „Nyní pome-
diální masáži je větší zájem
o očkování proti chřipce, pro-
blém je v tom, žemy objedná-
váme vakcíny na chřipku za-
čátkem roku. Objednali jsme
jich tak jako v loňském roce
a teď bude zájem enormní.
Nevím, jak se to bude řešit,“
řekla lékařka Jarmila Strejč-
ková. Odborníci varují před
tím, že nemocní s vážným

průběhem chřipky i vážným
průběhem covidu-19 potře-
bují v nemocnicích stejná
lůžka s kyslíkem nebo plic-
ními ventilátory. Může jich
být proto při souběhu pří-
padné druhé vlny pandemie
koronaviru a sezonní chřip-
ky nedostatek. Lidé nemocní
chřipkou budou navíc osla-
bení a případná nákaza ko-
ronavirem pro ně může být
rizikovější. ČTK

Epidemiolog Rastislav Maďar
na vlastní žádost skončil jako
člen pracovní skupinyminist-
ra zdravotnictví pro uvolňo-
vání karanténních opatření.
Minulý týden se na něj snesla
kritika poté, co se po zásahu
premiéra Andreje Babiše na-
rychlo měnila pravidla vyhlá-
šenáministremAdamemVoj-
těchem. Problémy kolem sku-
piny odborníků a politiků
byly už od začátku koronavi-
rové pandemie. Vrcholem
bylo nařízení, že od 1. září bu-
dou opět roušky povinné,
a to ve školách, MHD, restau-
racích či službách. Poté byla
tato povinnost stažena.
„Roušky ve školách jsem ne-
nařídil, naše skupina je nedo-
poručila,“ hájí se Maďar.
„Bral jsem to jako službu li-
dem, za kterou jsem nechtěl
ani korunu. Byla to z mé stra-
ny v mnoha ohledech oběť,
věc principu, ale abych mu-
sel čelit zákeřným podpáso-
výmútokům, to nemámzapo-
třebí,“ vysvětlil. Ministr Voj-
těch si není vědom žádného
podpásového útoku, problé-
membyla komunikace v rám-
ci týmu, řekl novinářům. ČTK

Dálnice D6.
Výstavba jede

Otevřena dřív

2024
Ředitelství silnic a dálnic
předpokládá, že by část této
dálnice mohla být hotova
v roce 2024. Původní termín
byl v roce 2026. Nyní se pracu-
je na dvou úsecích D6 na Ra-
kovnicku. ŘSD v roce 2017 za-
hájilo stavbu úseků u Nového
Strašecí a Řevničova. Měly
by být dokončeny koncem
letošního roku. Jde o zakázku
v celkové hodnotě téměř dvě
miliardy korun bez DPH.

Krátce

Lékaři zatím netuší, zda bude
vakcín na chřipku dostatek

Maďar. Nemám
to zapotřebí
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Nejdřív zhodnotí-
me turistickou se-
zonu, pak budeme
něco měnit. Praxe,
kdy se na nové dru-
hy zajištění čekalo
měsíce, je pryč.

Minulý týden v pondělí vyhlá-
silo Řecko pro české turisty
povinnost opatřit si negativ-
ní test na covid-19. Během tří
dnů ho zase zrušilo. Cestovní
kanceláře mezitím zařadily
aktuálně do nabídky částeč-
né proplácení testů, aby ne-
přišly o klienty.

S letošní virovou sezonou
reagovaly na problémy spoje-
né s rušením zájezdů i pojiš-
ťovací společnosti. Cestující
musejí sice sáhnout o něco
hlouběji do kapsy, ale většina
nových pojistek se vejde větši-
nou pod pětistovku.

„Pojistné plnění ze storna
cesty aktuálně vyplatíme
všem, kteří byli před odcesto-
váním do zahraničí pozitivně
testováni na covid-19,“ říká
Ladislav Bělina, produktový
ředitel Slavia pojišťovny. Ná-
rok na pojistné plnění podle
jeho vyjádření vzniká i v pří-
padě, že má klient nařízenou
karanténu a nemůže z tohoto
důvodu vycestovat do zahra-
ničí. Vzniklou situaci je pak
nutné doložit například po-
tvrzením odhygienické stani-
ce. „Je ale nutné brát na vědo-
mí, že obavy z možné nákazy
a následné zrušení cesty stále
nejsou důvodem k uplatnění
pojištění storna,“ doplňuje
Bělina.
Ještě na samotném začátku

epidemie v polovině března
řada pojišťoven storna zá-
jezdů rušila. S tím, jak se po-
stupně hranice znovu otevíra-
ly, se pojistné produkty do na-
bídky vracely, rozšířené po-
dle toho, jak státměnil hygie-

nická pravidla. V současnosti
nabízejí cestovky nejčastěji
pojištění storna zájezdu od
Evropské ERV pojišťovny. Na-
příklad u Blue Style vyjde je-
jich Comfort na 290 korun.
Týká se to zájezdů do pěti
dnů. Pokud je plánovaný po-
byt v cizině delší, až 24 dní,
připlatí si klient dalších tři

sta korun. Čedok nabízí pojiš-
tění jako součást základní po-
jistky. Podmínky u jednotli-
vých cestovek se většinou liší
v drobnostech. V případě stor-
novaných zájezdů kvůli zjiš-
těnému viru však musejí
klienti počítat se spoluúčastí
přibližně od deseti do dvaceti
procent. PAVEL HRABICA

Mallorca v potížích

Česko zařadilo včera
Španělsko na seznam
rizikových zemí.

● Turista musí být při návratu
z Mallorky buď testován na
covid-19, nebo jít na dva
týdny do karantény. Některé
cestovky pro zbytek sezony
zrušily cesty na Mallorku.

● Omezení se netýká návratu
z pevninského Španělska
a z Kanárských ostrovů.

Dovolené bez plánů

45
Téměř polovina Čechů
(45 procent) musela kvůli
koronavirové pandemii pře-
hodnotit plány na letošní let-
ní dovolenou. Dalších 39 pro-
cent neplánovalo cestu ani
před pandemií. Nejčastějším
důvodem jsou obavy z náka-
zy. Jak ukázal průzkum banky
ING, pouze 16 procent dotáza-
ných letos podnikne dovole-
nou podle původních plánů.

PAVEL
URBAN
redaktor
deníku Metro

inzerce

Jak to vidím já

Rychlovka
Měli jsme koupený zá-
jezd do Řecka, ovšem
dva dny před odletem
nám řekli, že ve školce,
kam chodí syn, se obje-
vil koronavirus. Malý
tak musel rychle na test,
a pokud by byl pozitivní,
zůstali bychom doma.
Ovšem, když mají na vý-
sledek 48 hodin, byl to
závod s časem. Naštěstí
jsme měli pojištění, kte-
ré by většinu zaplacené
částky pokrylo, a místo
slunce a moře by nás če-

kala karanténa,
ale i další testy
také pro nás.

Koronavirus výrazně změnil
svět cestování i pojišťování
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VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Účinně čistí všechny
omyvatelné plochy.
Díky multi-aktivnímu
složení odstraní i silné
nečistoty, zajistí zářivou
čistotu, lesk a intenzivní
svěžest s vůní limetky.
Nezanechává šmouhy
a plochu není nutné
po čištění setřít vodou.
S efektem rychlého
schnutí. Denkmit

univerzální čistič
limetka
1 l

2490
Kč

Společnost Knorr
vyřadila z názvu in-
stantní omáčky slo-
vo „cikánská“. Češi
to vůbec neřeší.

Jsou potraviny v regálech na-
šich obchodů v ohrožení kvů-
li nekorektnímu pojmenová-
ní? Výrobci v Česku zůstávají
zatím klidu.
Problémmůžemít teoretic-

ky třeba populární čokoládo-
vá tyčinka Kofila. Na jejím

obalu je totiž černoušek v tur-
banu, který popíjí kávu. „Po-
stava nemá rasové stereoty-
py, je vnímána jako designér-
ské dědictví, které v roce
1923 vytvořil legendární ma-
líř Zdeněk Rykr,“ okomento-
val situaci pro deník Metro
Robert Kičina, mluvčí společ-
nosti Nestlé, která čokolády
značky Orion vyrábí.
A co prodejci a výrobci po-

travin, kde figuruje termín
„cikánská“? Jedná se napří-
klad o již zmiňovanou omáč-
ku, kterou v Německu pře-
jmenovali na „maďarskou“,
a také o oblíbenou uzeninu

cikánskou pečeni. Například
společnost Hamé, která má
v sortimentu uvedenou omáč-
ku, nic přejmenovávat nebu-
de. „Požadavky, abychom vý-
robek Cikánská omáčka pře-
jmenovali, jsme nezazname-
nali,“ říká Milan Linka, mluv-
čí Orkla Food Česko a Sloven-
sko. Podobně jsou na tomuze-
náři. Ani oni nebudou pře-
jmenovávat cikánskou peče-
ni. „Zatím jsem se s takovým
požadavkem ze strany zákaz-
níků nesetkal,“ uvedl Ladi-
slav Steinhauser, jednatel
stejnojmenné tišnovské uze-
nářské firmy. PAVEL HRABICA

O mimořádném příspěvku
pro důchodce by mohlo být
rozhodnuto do týdne. Noviná-
řům to řekl po včerejším jed-
nání s premiérem Andrejem
Babišem vicepremiér Jan Ha-
máček. Hovořit o tom chtějí
ještě s ministryní financí Ale-
nou Schillerovou, lídři koalič-
ních stran finální závěr nepři-
jali. Ministryně práce a sociál-
ních věcí Jana Maláčová v so-
botu uvedla, že jednorázový
bonus ve výši 6000 korun by
se mohl vyplatit ještě letos
před Vánocemi, později při-
pustila rozfázování do 12 mě-
síců. Šéfka státní kasy Schille-
rová se kloní k jednorázové-
mu příspěvku důchodcům
v letošním roce, a to 4000 ko-
run. Státní pokladnu by to po-
dle ní přišlo na 12miliard. Po-
dle propočtu ministerstva
financí by příspěvek 6000 ko-
run přišel státní pokladnu na
18 miliard korun.
Plán vlády označuje opozi-

ce za nezodpovědný a popu-
listický. Podle ní se vláda ne-
zabývá otázkou, kde na pří-
spěvek vezme peníze. ČTK

Nové erby
Akademický malíř a res-
taurátor Radomír Surma
pokračuje v restaurování
reliéfů erbů na budově
olomoucké radnice. Na
snímku je zachycen při prá-
ci na erbech na severový-
chodní straně budovy pod
renesanční lodžií z roku
1591, vlevo je slezská orli-
ce. Erby opatřuje polychro-
mií z přírodních pigmentů
podle původních středově-
kých technologií. Používá
například modrý azurit,
zelený malachit, červený
cinabarit (rumělku), plátko-
vé zlato a palladium. ČTK

Tradiční jídla

Český jídelníček obsahuje
více položek, ve kterých se
vyskytuje název „cikánská“.

● Kromě omáčky a pečeně si
můžete například připravit
kapra po cikánsku, případně
cikánský guláš.

● S požadavkem na přejmeno-
vání cikánské omáčky přišlo
v Německu hannoverské
Fórum Sintů a Romů už
v roce 2012.

Konec jedné zmrzliny

50
Přibližně padesát let se dán-
ská společnost Hansens I po-
týká s kritikou za název zmrz-
liny Eskimo. V grónském ori-
ginále tamní komunity Inuitů
a dalších původních obyvatel
severských končin znamená
eskimo „pojídači syrového
masa“. Proto zmrzlinu pře-
jmenuje. K podobnému kro-
ku se odhodlali i v USA. Čes-
ké Eskymo zatím zůstává.

inzerce

Cikánská a Kofila. No problem

Číslo dne

15,11
Průměrné stáří osobních aut
na českých silnicích se letos
v pololetí proti konci minulé-
ho roku zvýšilo o 0,18 roku
na 15,11 roku, a překonalo
tak patnáctiletou hranici. Dů-
vodem je zejména nedosta-
tečná obnova vozidel a dovoz
starých ojetých aut ze zahrani-
čí. Vyplývá to z údajů Svazu
dovozců automobilů. Nejstar-
ší kategorií jsou stále motocy-
kly. Více než 1,2 milionu regis-
trovaných motocyklů je v prů-
měru starých 33,5 roku.

Důchody. Ještě
se neví, kolik
stát zaplatí

Krátce

Zemědělci jsou
spokojeni
Za vítaný návrat k nor-
málu označují zeměděl-
ci v Olomouckém kraji
letošní sklizeň. Po letech
sucha i přemnožení hlo-
davců je to pro ně důvod
ke spokojenosti. Země-
dělci si pochvalují vý-
hled do září, krmné ku-
kuřice bude nejvíc za po-
sledních pět let. iDNES.cz

Místo bomby
našli potrubí
Pyrotechnici přijeli do
obce Strání na Uhersko-
hradišťsku, hledali tam
nevybuchlou leteckou
pumu. Zatím na místě
našli staré plynové potru-
bí. Dál budou na místě
hledání pokračovat
i dnes. Nevybuchlou
pumu z druhé světové
války naznačují zprávy
od pamětníků, záznamy
z vojenských map a také
informace Bezpečnostní
informační služby. ČTK
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Skútry polské franšízy jsou k mání dva měsíce. BLINKEE.CITY

Elektrovozítka
Blinkee.city brázdí
ulice Prahy dva
měsíce. Teď firma
vystavuje Praža-
nům vysvědčení.

Stáhnout si aplikaci, nahrát
do ní fotku platného řidičské-
ho oprávnění namotorku, vy-
hledat nejbližší bílý skútr
v okolí a jede se. Tak snadné
je podle nového instruktážní-
ho videa začít s využíváním
sdílených elektrovozítek fir-
my Blinkee.city.
Deník Metro se rozhodl

této službě podívat na zou-
bek a zjistit, jak Pražané tato
vozítka přijímají. Podle mar-
ketingové zástupkyně firmy
Terezy Veselé to však s nimi
není vždy veselé. „Naše půso-
bení v Praze vnímáme velmi
pozitivně a každý týden se
nám podaří překonat rekord
v počtu jízd. Co nás ale velmi
překvapilo, je poměrně četný
vandalismus. Na našich

skútrech byl dostupný držák
na telefon s gumičkou, pomě-
síci fungování jsme přišli
o polovinu těchto držáků, kte-
ré nám byly odcizeny,“ říká
pro deník Metro Veselá.

Otevírání s pomocí
šroubováku

Další neduh, který firma od-
halila, je to, že pro některé zá-
kazníky je totiž problém do-
stat se do do kufru na zadku,
ve kterém se ukrývá helma.
Podle Martina Vévody, mode-
rátora instruktážních videí
pro Blinkee.city, si někteří vy-
pomáhají hrubou silou, či do-
konce páčením pomocí šrou-
bováku. „Do kufru se lze při-
tom snadno dostat po stisknu-
tí zeleného tlačítka napravo
na řídítkách. Většina zákazní-
ků se to již naučila, stále je
ale ještě hodně jezdců, kteří
se kvůli své nepozornosti do
kufru nedostanou,“ vysvětlu-
je pro Metro Veselá.

Strach ze skútrů
Hlavní podnět, proč se fir-

ma do tvorby instruktážních
videí pustila, však vzešel od

přátel. Když si totiž lidé z Blin-
kee.city dělali soukromý prů-
zkummezi přáteli, zjistili, že
se někteří bojí službu vyzkou-
šet. Mezi důvody podle Vese-
lé převažovaly obavy z toho,
že nebudou umět těžký stroj
ovládat. Podobná debata se
rozvířila i v redakci deníku
Metro. „Je pravda, že jsme
chtěli ve videu názorně uká-
zat, jak správně osmdesátiki-
lové vozítko postavit na sto-
jan,“ přiznává Veselá.

Vyzkoušeli jsme
Na sdíleném skútru jsme

se krátce povozili i my. Jako
nemotorkáře nás zaujala
možnost přepínat tři režimy
rychlosti. Veselá nám později
prozradila, že jde o jednu
z věcí, kterou uživatelé sdíle-
ných skútrů nechápou.
„Do provozu vždycky dopo-

ručujeme rychlostní stupeň
číslo 3, se kterým dosáhnete
rychlosti až 50 km/h, naopak
na rozjezd stupeň 1. Někteří
zákazníci si ovšem tlačítka
nevšimnou, celou jízdu proje-
dou na stupni číslo jedna, se
kterým se dostanete namaxi-

mální rychlost 30 km/h,
a poté si stěžují, že skútr ne-
byl dostatečně rychlý,“ poza-
stavuje se nad tím Veselá.
Zaskočilo nás také, že po-

dle propagačních materiálů
firmy musíme mít řidičák
skupinyA, tedy na velkoumo-
torku. To ale není přesné! Pro-
tože vám na půjčení tohoto
stroje stačí například pouze
řidičák v kategorii AM, tedy
motorek 50 ccm.

Parkují zadarmo
Kromě sto padesáti sdíle-

ných elektroskútrů polské
franšízy Blinkee.city plánuje
další skútry do hlavního měs-
ta přidat také společnost Ško-
da Auto, která už nyní provo-
zuje téměř totožnou konku-
renční službu BeRider. V hlav-
ním městě působí ještě po-
dobná firma s názvem
Re.volt.
Provoz sdílených skútrů

Pražany dráždí mnohem
méně než koloběžky. Jejich
provozovatelé totiž nemívají
ve zvyku parkovat na chodní-
cích, a zřídka tak překážejí.
Dobré zkušenosti s nimi mají

také například ve Vídni, kde
prohřešky provozovatelů ko-
loběžek postihují mnohem
tvrději. Na rozdíl od řidičů
sdílených aut, kteří musejí
v době užívání platit parkov-
né, to mají skútraři v Praze
jednodušší. Jednostopá vozi-
dla, ať už sdílená, či ne, nepla-
tí v Praze parkování vůbec.
Náměstek pražského primá-
tora pro dopravu Adam Sche-
inherr ale tento týden připus-
til, že by se to mohlo v bu-
doucnu změnit.

Žádný negativní ohlas?
Sdílená mobilita obecně

má však v hlavním městě
také řadu odpůrců. Těm vadí,
že elektrokoloběžky, skútry
a sdílená auta blokují draho-
cenná parkovacímísta pro re-
zidenty či slouží k ukrácení
chvíle podnapilým turistům.
Deník Metro proto překvapi-
lo, že na Facebooku Blin-
kee.city nenalezl ani jeden
negativní ohlas či komentář.
Zástupci firmy ale tvrdí, že
žádné ohlasy ze své faceboo-
kové zdi, a to ani zpětně,
nemažou. FILIP JAROŠEVSKÝ

18. 9. - 3. 10. 2020
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#SvětovéČesko
festivalkrumlov.cz

Hlavní partneři Oficiální partneři Festival se koná za láskavé podporyHlavní mediální partneři

Český Krumlov
s českými umělci

ČESKÝ VEČER: MAREK ZTRACENÝ, ONDŘEJ G. BRZOBOHATÝ,
ONDŘEJ RUML & BIG BAND GUSTAVA BROMA

BALADA PRO BANDITU FILMOVÝ VEČER SLAVNÉ BAROKNÍ ÁRIE

PAVEL ČERNOCH PAVEL ŠPORCL
IVO KAHÁNEK, ČESKÁ FILHARMONIE & SEMJON BYČKOV

JIŘÍ BÁRTA ŠTĚPÁN RAK KATTA a další
Skútr Blinkee.city má výkon 3,1 kW
a jede maximální rychlostí 50 km/h.
Skútr BeRider pak 3 kW a 66 km/h.
Pro oba stačí řidičák AM či na auto.

● Řidičák skupiny B vás totiž opravňuje
k řízení skútru až do 125 cm3 a 11 kW.
Skupina AM jsou všechny mopedy
a skútry s objemem motoru do 50 ccm,
případně elektrický skútr s výkonem
do 4 kW.

● Cena minuty jízdy u Blinkee.city
a BeRider je pět korun, pauzy koruna.

Sdílené skútry

55
Tolik tisíc kilometrů dosud najezdili
zákazníci Blinkee.city na jejich
elektroskútrech. Činili tak od
22. června, kdy začala firma
v Praze působit. Služba je dostupná
v celkem 36 městech po Evropě,
kde měla ochránit ovzduší
od 1607,85 tuny CO2.

Potíže sdílených vozítek

Zmatek s řidičáky
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Zloději byli rychlej-
ší než policie,
kterou zalarmovali
zaměstnanci uni-
kátního zařízení.

Japonské Muzeum ninjů ve
městě Iga v prefektuřeMie by
zřejmě samo potřebovalo ně-
kolik speciálně cvičených bo-
jovníků z feudálních dob, pro-
slulých rychlostí, nenápad-

ností a nekonvenčními tech-
nikami boje. Pak by možná
nepřišlo o trezor s milionem

jenů (asi 209 tisíc korun), kte-
rý z něj před týdnem ukradli
neznámí zloději – a zvládli to
za tři minuty, napsal zpravo-
dajský server The Guardian.
Zaměstnancimuzea zavola-

li policii, jakmile se v čas-
ných ranních hodinách roze-
zněl alarm. Jenže než ti dora-
zili, pachatelé byli pryč.
List Jomiuri šimbun uvedl,

že zloději si otevřeli dveře
muzea krumpáčem a odnesli
sejf vážící zhruba 150 kilogra-
mů i s veškerou hotovostí,
která představovala tržby za

víkend, kdy muzeum navští-
vila více než tisícovka zájem-
ců. Lidé v muzeu mohou vi-
dět obydlí ninjů s tajnými vý-
chody a skrýšemi a seznámit
se s jejich zbraněmi. Je připra-
vena i ukázka jejich boje.
První zmínky o ninjích se

objevují od šestého století. Za-
tímco semnohomíst v Japon-
sku pyšní spojením s nimi,
právě Iga a sousední Koga
jsou místem, kde vznikly dvě
nejvýznamnější školy bojové-
ho umění ninjů – nindžucu.
ČTK a MET

inzerce

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Poskytují zářivou čistotu i silně znečištěnému
nádobí. Obsažená funkce soli a leštidla zabraňuje
tvorbě skvrn a rozpouští vápenaté usazeniny.
Navíc díky integrované ochraně skla zamezují
tvorbě zákalu.

Denkmit
nature
tablety do myčky
30 ks

99
3,30 Kč za 1 ks

Kč

Ninja PROFIMEDIA.CZ

Při sestupu kaňonem ve švý-
carském kantonu Ticino v so-
botu odpoledne zahynul čty-
řiačtyřicetiletý český turista.
Muž společně s dalšími dvě-
ma lidmi sestupoval údolím
říčky Riale di Lodrino nedale-
ko města Bellinzona. Kolem
čtvrté hodiny odpoledne zmi-
zel pod vodou, uvedla regio-
nální policie, načež byli na
místo okamžitě přivoláni zá-
chranáři. Smrti českého turis-
ty ale nezabránili, jeho tělo
se našlo až o hodinu později.
Web 20min.ch napsal, že troj-
člennou skupinu při canyo-
ningu zaskočila nepřízeň po-
časí. Policie ihned bouřku ne-
určila jako příčinu incidentu
a avizovala její vyšetření. Po-
dle švýcarskýchmédií byl ten-
tomuž už druhým člověkem,
který toto léto zemřel v da-
ném kaňonu nad údolím
řeky Ticino. Jeho případ záro-
veň není prvním úmrtím čes-
kého turisty ve Švýcarsku
z tohoto měsíce. Před necelý-
mi dvěma týdny při koupání
v jezeře Hallwilersee v oblas-
ti Aargau zemřel devětačtyři-
cetiletý Čech. ČTK

Krátce

Výbuchy náloží
na Filipínách

Nejméně deset lidí, vojá-
ků i civilistů, zemřelo
při bombovém útoku na
jihofilipínském ostrově
Jolo. Další desítky lidí
utrpěly zranění. Jedna
z bomb vybuchla v mís-
tě, kde byla zaparkována
dvě armádní vozidla.
Z činu jsou podezřelí ra-
dikální islamisté ze sku-
piny Abu Sayyafa, která
se hlásí k teroristické or-
ganizaci Islámský stát.

Galerie vystavuje
Mladičův deník
Deník jednoho z nejzná-
mějších válečných zlo-
činců na Balkáně, velite-
le armády bosenských
Srbů Ratka Mladiče, srb-
ský umělec Vladimir Mi-
ladinovič čtyři roky pře-
pisoval slovo od slova na
velké archy bílého papí-
ru, které nyní lemují zdi
galerie Eugster v Bělehra-
dě. Mladičovy poznámky
jsou sepsány v přísně vo-
jenském jazyce, se střízli-
vými komentáři. Sedma-
sedmdesátiletý Mladič
byl před třemi lety mezi-
národním soudem od-
souzen na doživotí ze-
jména za genocidu. Od-
volací proces má začít
právě dnes. ČTK

Číslo dne

16
Tolik tisíc dalších stálých pra-
covních míst vytvoří ve Velké
Británii maloobchodní řetě-
zec Tesco. Nové zaměstnance
potřebuje, protože mu díky
koronaviru významně vzrost-
lo podnikání on-line. Asi 10 ti-
síc z nich bude sestavovat
a připravovat objednávky, při-
jme také 3 tisíce řidičů. Další
místa vzniknou v obchodech
a v distribučních centrech.
Nyní týdně on-line obslouží
1,5 milionu zákazníků.

Po požáru
bez proudu
Ranní výbuch plynovodu
východně od syrského hlav-
ního města Damašku byl
podle ministra ropného
průmyslu a nerostných
zdrojů Alí Ghánima násled-
kem teroristického útoku.
Po výbuchu nastal rozsáhlý
požár a výpadek elektřiny.
Ministr dodal, že se postup-
ně obnovuje dodávka elek-
třiny do jednotlivých pro-
vincií. Velký výpadek dodá-
vek elektřiny zažila Sýrie
v roce 2013, kdy povstalci
za občanské války zasáhli
ropovod. AP

Čech. Zahynul
v Itálii při
canyoningu

Ninjům ukradli sejf z muzea
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Proslula tím, že
nepravdivá tvrzení
mluvčího hájila
slovy o alternativ-
ních faktech.

Tým amerického prezidenta
Donalda Trumpa opouští
jeho dlouholetá spolupracov-
nice Kellyanne Conwayová.
Poradkyně americké hlavy
státu v noci na včerejšek
oznámila, že s koncem měsí-
ce ukončí své působení v Bí-
lém domě, protože se potře-
buje více věnovat rodině.
Trumpa o svém rozhodnutí
informovala v neděli.
Conwayová je jedním

z nejdéle sloužících preziden-
tových poradců. S Trumpem
tato politická konzultantka
a komentátorka spolupraco-
vala ještě před jeho kandida-
turou na prezidentskou funk-
ci, v roce 2016 pak byla jed-
ním ze strůjců jeho volební-
ho vítězství. Na to navázalo
její působení v roli poradky-
ně a mluvčí prezidenta.

Práci v Bílém domě v no-
vém prohlášení popsala jako
opojnou a pokořující zkuše-
nost. S manželem ale dospěli
k názoru, že odchod z prezi-
dentova týmu je momentál-
ně správným krokem s ohle-
dem na jejich čtyři děti, které
na podzim čeká distanční
školní výuka. „Je to stopro-
centně moje rozhodnutí
a můj hlas. Až přijde čas,
oznámím budoucí plány. Pro
tuto chvíli to bude méně dra-
ma a více máma,“ sdělila třia-
padesátiletá poradkyně.
Deník The Washington

Post uvedl, že Conwayová
byla od Trumpova nástupu
do Bílého domu jedním z nej-
výraznějších hlasů vystupují-
cích na jeho obranu. Hned na
začátku jeho mandátu vzbu-
dil velkou pozornost její vý-
rok o alternativních faktech,
kterým hájila nepravdivé tvr-
zení tehdejšího mluvčího Bí-
lého domu Seana Spicera.
Krátce nato ji kritizoval
i Úřad pro vládní etiku, když
v televizi prohlásila, že by si
Američané měli kupovat
módní zboží z obchodu Trum-
povy dcery Ivanky. ČTK a MET Poradkyně Kellyanne Conwayová PROFIMEDIA.CZ

inzerce

Volejte 952 222 222 | Navštivte www.vzp.cz

JSME S VÁMI
OD PRVNÍHO KROKU

Pojďte k nám! Čas máte do 30. 9. 2020

Myslíme na vaše zdraví a jsme tu, když nás potřebujete. Máme nejvíce smluvních lékařů a největší prostředky
na péči o vaše zdraví. Nejste naším klientem? Přejděte k nám do konce září jednoduše na kterékoliv pobočce
nebo se podívejte na www.vzp.cz/pojdteknam.

VZP, vaše cesta ke zdraví.

Odchází z Bílého domu Krátce

Podezření na
otravu zůstává
Německá vláda nadále
nevylučuje, že za váž-
ným zdravotním stavem
ruského opozičního pře-
dáka Alexeje Navalného
byla otrava. Mluvčí ně-
mecké kancléřky Angely
Merkelové Steffen Sei-
bert včera sdělil, že s ko-
nečným stanoviskem je
nutné vyčkat na zjištění
lékařů. O Navalného pe-
čují lékaři berlínské kli-
niky Charité poté, co
tam byl letecky přepra-
ven z Ruska.

Šéf rozvědky je
bez práce
Dánská vláda dočasně
zbavila funkce šéfa
obranné zpravodajské
služby Larse Findsena
poté, co se zjistilo, že
zadržovala informace
a porušovala dánské
zákony. Kromě něj byli
propuštěni další dva
nejmenovaní vysoce po-
stavení funkcionáři. ČTK
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„Zatím žádná
pořádná kost
na obzoru.“

RADIM SMITH
Facebook

3 – KEN, YLO

4 – ČUBA,
SAKY, ZNOJ

5 – LYŽAŘ,
UŠOUN, ZAJÍC,
ŽOKEJ

6 – KRÁMEK,
ROZLOM, SMRKÁČ,
ŠKAMNA

7 – KOLOMAZ

10 – MARKTPLATZ,
VZBOUŘENEC

Doplňte do obrazce všechna slova.
Tajenka je v označených políčkách.

1 2 3 4 5

3

2

5

41

Počasí
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.10 To je vražda, napsala II
17.00 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Vyprávěj

Au-pair. Seriál (ČR, 2009-2013)
21.00 Nejlepší Bakaláři

V režii Dušana Kleina I. Povídky
22.05 Hop nebo trop (8)
23.20 Profesionálové
00.15 AZ-kvíz
00.40 Bolkoviny
01.25 Zajímavosti z regionů
01.50 Banánové rybičky
02.20 Dobré ráno
04.50 Kuchařstá pohotovost

16.15 Život savců
17.10 Dobrodružství doneznáma
18.00 Korfu 4+1
18.45 Večerníček
18.55 Trvalé bydliště

venkov (13/16)
19.15 Emoce amy (9/13)
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 Trabantem napříč Afrikou
21.45 Diana, naše matka
22.55 Apokalypsa – Hitler (2/2)
23.55 Příběh

služebnice II (12, 13/13)
01.50 V zajetí železné opony
02.05 Ztraceni v sobě
02.30 Minuty mezi životem

a smrtí

15.55 Dr. House VIII (15)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3877)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 MasterChef Česko
21.40 Víkend
22.40 Námořní vyšetřovací

služba:NewOrleans IV (11)
23.35 Dr. House VIII (15)
00.35 Odložené případy III (17)
01.30 Odložené případy III (18)
02.10 Námořní vyšetřovací

služba:NewOrleans IV (11)
03.05 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové

zahradě 2 (770)

15.50 Policie v akci
16.45 Krimi zprávy
17.00 Prostřeno!
18.10 Slunečná (38)
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.55 SHOWTIME
20.05 Počasí
20.15 Slunečná (36)

Seriál (ČR, 2020)
21.35 Ano, šéfe!
22.50 V. I. P. vraždy (15)
00.10 Policie v akci
01.05 Námořní vyšetřovací

služba VI (14)
02.05 Walker,

Texas Ranger IX (19)
03.05 Jake a Tlusťoch (13)
04.05 Prostřeno!
05.40 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
11.00 Óčko trendy
12.30 Óčko hity
15.00 Můj Mixxxer
16.30 Óčko hity
19.00 Moje desítka

Top 10 klipů
podle diváka Óčka

19.50 Óčko hity
Klipy nonstop

21.00 CZ & SK
České a slovenské klipy
nebo živá vystoupení

22.00 Pozitivní vibrace
22.15 Óčko flirt

Proud klipů se vzkazy diváků
Óčka

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: 7,0 °C (1839) 33,4 °C (1807) Bio:

DNES ZÍTRA ČTVRTEK PÁTEK

21/25 °C 25/29 °C 20/24 °C 24/28 °C

Sudoku
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Léčivé síly plodů jalovce a rakyt-
níku dodají novou sílu bolavým
a namoženým svalům a odstraní
únavu.

Jalovcové procedury s rakytníkem
jsou vhodné pro léčbu pohybové-
ho aparátu, ale také léčí akné. Mají
dezinfekční účinky, ulevují při rev-
ma, uvolňují svalové napětí, dokáží
rozproudit lymfu a dokáží zklidnit,
zrelaxují celý organismus, odstraňují
bolesti hlavy a deprese.

Jalovcová koupel s rakytníkem po-
vzbuzuje organismus. Prokrví po-
kožku, rozpohybuje lymfu, což pak
urychluje látkovou výměnu. Koupel
také odstraňuje toxické zplodiny
z těla. Masáž, při které se používá
jalovcový masážní olej s rakytníkem,
působí proti křečím a urychluje rege-
neraci organismu. Zábal s jalovcem

a rakytníkem je vhodný pro regene-
raci svalů, kloubů, svalových úponů
a příznivě působí na relaxaci celého
těla.

Vitamínová bomba s výjimečnými
léčivými účinky

Rakytník je považovaný za rostlinu
budoucnosti. Důvod je prostý – dáv-
ku vitamínu C na celý den pokryje
jen jedna jeho oranžová bobulka.

A obsahuje spoustu vitamínů, mine-
rálů a dalších látek, které si dokáží
poradit s nejrůznějšími chorobami.

Nejedná se ale o žádný nový ob-
jev. Rakytník využívali odnepaměti
tradiční medicíny Číňanů, Mongolů,
Rusů i obyvatel Sibiře. Odtud plyne
i jeho pojmenování „citroník severu“.
Tomuto keři se totiž daří i v nepřízni-
vých klimatických podmínkách.

To všechno je umícháno v relaxač-
ním pobytu v kosteleckých lázních
s výstižným názvem

„JALOVEC A RAKYTNÍK“

Více o pobytu najdete na
www.hotel-kostelec.cz, nebo

si zavolejte na číslo: 577 152 111

V lázních Kostelec u Zlína objevili kouzlo
malých barevných bobulek

INZERCE
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Vladimír Cekota
Vmalémmnožství je
kouzelný. Ve velkém

katastrofa.
SOKOL

Řešení sudoku

TICHÉ FINÁLE
V neděli byl završen další ročník nejvýznamnější fotbalové
klubové soutěže světa – Ligy mistrů. Byl samozřejmě pozna-
menán celosvětovou situací, hrál se v bublině, na stadionu ne-
byli žádní diváci, kdo nehrál, musel mít roušku.... Prostě
zvláštní stav.
Musím se přiznat, že jak se televizní přenosy přestěhovaly
z České televize na jiné, placené kanály, tak zápasy, které
jsem viděl celé, se dají spočítat na prstech jedné ruky. Doma
máme TV nabídku takovou, že je tam sice dostatek všeho
možného, ale právě to, co chci, ne. Mám kvůli tomu objedná-
vat další multiplex? Že bych šel do hospody? Ne. V pohostin-
ském podniku si fotbal neužiju – musím totiž při sledování
sportu bezpodmíněčně ležet. Svým ležením, ideálně nehnu-

tým, zachovávám vyváže-
nost světa. No a v hospodě
to není možné, jsou tam
různé aktivity, disputace,
pořvávání, vstávání, když
někdo prochází, zdravení
nově příchozích, hádky,
ťukání si... Prostě si to ab-
solutně neužiju.

Nejinak tomu bylo i letos. Až najednou – zlom! Trávíme s rodi-
nou dovolenku na pronajaté chalupě na venkově, je tady krás-
ně, klid a pohoda. A já náhodou objevil, že finále se vysílá na
internetovém vysílání ČT Sport!
A tak jsme naladili, vyhledali a helemese! Díváme se na finá-
le! A vleže! Nádhera. Konečně mi, byť jen pro jednou, svět uká-
zal svoji vlídnější tvář.
Fotbal to byl pěkný, rychlý, v nesmírném tempu. Ovšem zá-
sadní pro mě bylo zjištění, že náš páteční fotbálek, kam pravi-
delně docházím, snese absolutní srovnání s Ligou mistrů!
Možná nejsme tak svižní a technika není brilantní, ale koneč-
ně můžeme říkat, že na nás chodí stejný počet diváků.

Zdeněk Karásek
Burčák jedině
naMoravě
a od vinaře.

Sylvie A. Hermiona
Ráda ochutnám bílý
i červený, snažím se

s mírou.

Jaký máte názor na burčák?

Anketa

Mocní, všemocní
a pochlebníci
Být řadu let v čele státu
musí ovlivnit psychiku
každého. Znamená to být
denně obklopen pochleb-
níky čekajícími na přízeň
a tučný post, zvláště když
je moc soustředěna do ru-
kou jedince a jeho posko-
ci jsou figurkami. Takové-
mu člověku se nechce ode-
jít a nejraději by se stal fy-
zicky nesmrtelným a zů-
stal u svého koryta
navždy. Kdyby měl příleži-
tost, chtěl by jistě neome-
zenou moc nad světem
navždy – to jsou vlastnosti
těch, kteří se derou
k moci. Běloruský prezi-
dent Alexandr Lukašenko
se ohání spravedlností, za-
chováním klidu a zameze-
ním občanské válce. Kdy-
by mu šlo o něco jiného
než o sebe sama, nechal
by sporné volby opakovat
i za cenu, že volby dopad-
nou v jeho neprospěch. To
nechce dopustit.

JIŘÍ VLACH, BRNO

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

Hana Vondráčková je naše „obvyklá podezřelá“ přispěvatelka.
A všímavá duše k tomu! K metrotagu nám připsala: „Pokaždé,
když ty krásné luční květiny vyrostou, tak je někdo poseká na
pažit. Proboha, kdy ti nahoře pochopí, že se má sekat jen 2x ročně
a určitě ne ve vedrech, kdy všechno uschne. Pak má být voda.“

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz pro ostatní čtenáře deníku Metro.
Pište, kreslete, zpříjemněte někomu den. Výtvor vyfoťte a sdílejte
na vašem Instagramu, tagujte #METROTAG. Otiskneme ho v novinách!

Řešení luštěnky

Sloupek

JAKUB
KOHÁK
ČTYŘIKRÁT VÍTĚZ LIGY ÚFAMISTRŮ

Citát

V hospodě si fotbal
neužiju – musím totiž
při sledování sportu
bezpodmínečně ležet.
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www.galaxy.cz
Infolinka ČR: 77 44 44 795
Eshop a kamenné prodejny
Vyzkoušení zdarma - Půjčovna

AVS přístroj: klid
v duši a zdraví

Tištěnou brožuru
zdarma přes SMS

objednáte:
Pošlete běžnou SMS s Vaší

poštovní adresou
a slovem METRO na tel.:
774 444 795 (Čechy) nebo

778 035 563 (Morava).
Zásilku obdržíte

obratem.

Redukce stresu, únavy, nespavosti, depresí.
Garance - 25 let úspěšného používání v ČR.

Nyní dárky za
1815 Kč a 2783 Kč!
Učební kurzy + další programy.
Sleva 10% pro důchodce, studenty.

Někteří lidé udržují zdraví
a dobrou imunitu pomocí přístro-
je zvaného AVS (audiovizuální
stimulační přístroj). Je určen na
domácí používání a účinnost ga-
rantují vědecké výzkumy i 25leté
používání v Česku. Ostatně jak
říká Prim. MUDr. Jan Cimický,
CSc: ,,Chodí k nám lidé vystreso-
vaní, s nespavostí, depresemi, úz-
kostí. Na tyto potíže AVS přístro-
je fungují výborně, používáme je
přes 20 let a v dnešní době bych je
doporučil téměř všem.“

Biomedicínský AVS přístroj se skládá
ze speciálních brýlí, sluchátek a ovlá-
dací jednotky. Vyberete si příslušný
program, třeba na podporu imunity
a spustíte start. Brýle a sluchátka vy-
sílají frekvenci, která přeladí mozek
do určitých stavů vědomí, změní so-
matické i psychické biorytmy. Mozek
pak zvýší produkci některých látek

v těle, v případě imunity například lym-
focitů, bílých krvinek a serotoninu.

Tuto technologii vyvíjelo během po-
sledních padesáti let mnoho vědeckých
týmů světa včetně několika nositelů
Nobelových cen. Nejvíce využívané jsou
v současnosti programy pro eliminaci
únavy, nespavosti, depresí, vysokého
krevního tlaku a také stresu. To je po-
dle mnoha lékařů klíčové, protože stres
negativně zhoršuje přes 70% nemocí.
Přitom AVS přístroj poskytne během
minut tak hlubokou relaxaci, která
u většiny lidí nepřichází ani po něko-
lika dnech dovolené. Uživatelé popi-
sují, že se po použití dvacetiminutové-
ho programu cítí odpočinutí jako po
hodinách spánku, s lepší náladou, bez
stresujících myšlenek.

Jde to i bez léků
AVS přístroj lze doporučit. Je účin-
ný, snadno ovladatelný, nemá vedlejší
účinky a v mnoha případech nahradí
užívání léků. Stále se pracuje na vylep-
šování: nedávno vydala odborná aso-

ciace WAAT programy pro prevenci
Parkinsonovy a Alzheimerovy choroby.
Jedinou nevýhodou je vyšší investice –
od šesti do třiceti tisíc podle modelu.
Nicméně nejprodávanějším modelem
u nás je podle statistik Laxman Basic
v ceně 26.000 Kč.

Nejprodávanějším AVS přístrojem je německý LAXMAN s 56ti programy. Podle prestižní berlínské
fakultní kliniky Charité St. Hedwig, která jej testovala (2018), zvyší psychickou odolnost o neuvěřitel-
ných 27% během pár minut.

Pro další informace si můžete přímo zde
vyžádat tištěnou brožuru o této biomedi-
cínské technologii. (Stačí poslat běžnou
SMS s poštovní adresou a slovem MET-
RO na telefon 774 444 795. Zaslání bro-
žury je zdarma).

Mgr. Vítězslav Brabec

Na imunitu výborně
zafungoval AVS přístroj.
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Cyklista Zdeněk Štybar se po-
třetí představí na Tour de
France. Den pomistrovství re-
publiky v Mladé Boleslavi, na
kterém obsadil druhé místo,
ho na slavný závod nomino-
val belgický tým Deceu-
ninck-Quick-Step.
Tour pojedou i další čeští

profesionálové Roman Kreu-
ziger a Jan Hirt. Odložený
107. ročník odstartuje už
tuto sobotu v Nice. Štybar na-
váže na účasti v letech 2015,
kdy dokázal vyhrát jednu eta-
pu, a 2017. Lídrem jeho týmu
bude Francouz Julian Alaphi-
lippe, který jel loni dlouho ve
žlutém trikotu vedoucího zá-
vodníka a nakonec byl celko-
vě pátý. V hromadných spur-
tech bude útočit na úspěchy

v etapách Ir Sam Bennett.
Štybar původně se startemna
Tour nepočítal, ale belgické
stáji se v poslední době zrani-
li při pádech Fabio Jakobsen
a Remco Evenepoel.
„Mé osobní ambice? Pokud

jedete na kterýkoliv etapák,
šance je vždy. Určitě se budu
chtít pokusit vyhrát někte-
rou z etap,“ uvedl Štybar
před mistrovstvím ČR. ČTK

Zdeněk Štybar ČTK

Vedení fotbalové-
homistra se roz-
hodlo pro netradič-
ně vstřícný krok.

Slavia Praha umožní v této se-
zoně hráčům na hostování,
aby proti ní mohli nastupo-
vat ve vzájemných zápasech.
Na Twitteru o tom informo-
val předseda představenstva
pražského klubu Jaroslav Tvr-
dík. Rozhodnutí se týká pře-
devším Liberce, v němž hos-
tuje sedm slávistů. V muž-
stvu trenéra Pavla Hoftycha
jsou zapůjčení z Edenu Jakub
Jugas, Jan Matoušek, Júsuf Hi-
lál, Jakub Hromada, Moha-
med Tijani, Daniel Kosek a po
včerejšku i Michal Beran.
Kluby byly aktivní i v hráč-

ských přesunech opačným
směrem: po konci uplynulé-
ho ročníku přestoupili ze Slo-
vanu do mistrovského celku

Ondřej Karafiát, Jan Kuchta,
Beran a Tomáš Malinský.
Otázku hostování hráčů

v nejvyšší soutěži připomně-
la Ligová fotbalová asociace
(LFA), která řídí první a dru-
hou ligu, na počátku srpna
na tiskové konferenci. Uved-
la, že od sezony 2021/22 by
ráda zakotvila do řádů maxi-
mální počet fotbalistů, kteří
budoumoci hostovat z jedno-
ho klubu v druhém. LFA chce
také upřesnit, zda budou tito
hráči smět proti mateřskému
celku nastoupit.
V lize na konciminulé sezo-

ny několikrát nastala situace,
že tým nesměl kvůli dohodě
s jiným klubem nasadit i ně-
kolik hráčů a nastoupil osla-
ben. Stabilní členy základní
sestavy nemohly využít napří-
klad Liberec a Jablonec proti
Slavii. Severočeské kluby si
takmusely vypomoci i nezku-
šenými mladíky a proti ligo-
vému mistrovi měly jen ma-
lou šanci na bodový zisk.

V právě započaté sezoně na-
stoupí Slavia proti Liberci na
konci listopadu v rámci
11. kola Fortuna ligy. ČTK

Osmnáctiletý český cyklista
Mathias Vacek se stal včera
mistrem Evropy v časovce
v kategorii juniorů. Sedmé
místo obsadil ve francouz-
ském Plouay další český zá-
vodník Pavel Bittner. Mezi ju-
niorkami vyhrála Nizozemka
Elise Uijenová, Kristýna Bur-
lová byla čtrnáctá. ČTK

Krátce

Tři týmy nechtějí
testy, ruší pohár
Fotbalisté Rýmařova, Sla-
vičína a Hranic nenastou-
pí do prvního kola domá-
cího poháru MOL Cupu.
Všichni tři účastníci mo-
ravských divizí se roz-
hodli ze soutěže odstou-
pit, aby nemuseli před
zápasy s druholigovými
týmy platit za testy na
koronavirus. Informoval
o tom server iSport.cz.
Celky z druhé ligy postu-
pují do druhého kola.

Dálkaři se bouří
Nový formát dálkařských
soutěží, který se v neděli
testoval na Diamantové
lize ve Stockholmu, nara-
zil na vlnu kritiky. Finá-
le pro tři nejlepší, ve kte-
rém rozhodoval jen závě-
rečný pokus, se přímým
aktérům ani dalším atle-
tickým osobnostem nelí-
bilo. Olympijský vítěz
z roku 2012 Greg Ruther-
ford poukázal na to, že
klasický závod je drama-
tičtější, protože šanci na
vítězství má v poslední
sérii každý. „Tohle ne-
funguje. Mám z toho
chuť mlátit hlavou do
zdi,“ napsal na Twitteru
bývalý britský dálkař. ČTK

Johnson je opět číslo jedna
Americký golfista Dustin Johnson (na snímku) vyhrál s ob-
rovským náskokem jedenácti ran turnaj v Nortonu. Ve
finálovém kole ho nerozhodila ani bouřka a získal
22. titul na okruhu PGA. Šestatřicetiletý Johnson měl po
čtyřech kolech 30 úderů pod par, čímž o ránu zaostal za
rekordem PGA Tour. Druhý skončil jeho krajan Harris
English a třetí byl další z Američanů Daniel Berger, který
na vítěze ztratil dvanáct ran. Johnson se pošesté v karié-
ře a poprvé od loňského května posunul na první místo
světového žebříčku. „Chci tam nějakou dobu vydržet, to
je můj další cíl,“ uvedl v narážce na fakt, že je letos už
pátým hráčem, který se do čela dostal. AP

Pastrňák řádil proti Tampě
Český útočník David Pastrňák (na snímku vlevo s Davi-
dem Krejčím) přispěl gólem a přihrávkou v úvodním utká-
ní 2. kola play-off NHL k výhře hokejistů Bostonu 3:2 nad
Tampou Bay a byl vyhlášen první hvězdou zápasu. Haví-
řovskému rodákovi připravil branku v přesilové hře prá-
vě Krejčí, který bodoval v sedmém duelu za sebou. AP

Matoušek chtěl hrát

Jedním z hráčů, kteří ze Sla-
vie hostují v Liberci, je také
útočník Jan Matoušek.

● Minulý týden si v rozhovoru
pro Sport.cz a Právo Matou-
šek postěžoval, že není fér,
když hráči na hostování ne-
můžou hrát proti mateřské-
mu klubu. „Na hostování
chodí hráč, aby hrál. Pak při-
jde takový zápas, obzvlášť se
Slavií, a nemůžeme si proti
ní zahrát. Myslím, že by to
mělo být stejné jako v ostat-
ních ligách, kde je to povole-
né. Dalo by se říct, že nás Sla-
vie nepotřebuje, takže nevi-
dím důvod, proč bychom ne-
měli hrát,“ řekl Matoušek.

Číslo dne

2
Automobilový závod 500 mil
Indianapolis vyhrál podruhé
v kariéře Japonec Takuma
Sato. Bývalý pilot formule 1
porazil Novozélanďana Scot-
ta Dixona a navázal na vítěz-
ství z roku 2017. Závod se jel
poprvé v historii bez diváků.

Cyklistika. ME
vyhrál Vacek

Tour de France.
Pojede také Štybar

Proti Slavii můžou
hrát i zapůjčení


